

---

## НАШИ АВТОРЫ

**Вилкула Татьяна Леонидовна**, кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Института истории Украины НАН Украины, автор многих работ по летописанию.

Vilkul Tatyana Leonidovna, PhD (History), Senior Researcher of the Institute of History of Ukraine of the National Academy of Sciences of Ukraine, the author of a number of works on chronicles. E-mail: t-vilkul-1@yandex.ru

**Вовин Алексей Александрович**, соискатель степени кандидата и исторических наук в Санкт-Петербургском Институте истории РАН; научный сотрудник, Европейский университет в Санкт-Петербурге. Научные интересы: средневековые политические институты, средневековый город, Псков XIV–XV в.

Vovin Alexey Alexandrovich, postgraduate in St. Petersburg Institute of History of the Russian Academy of Sciences; Researcher, European University at Saint Petersburg. Research interests: medieval institutions, medieval city, Pskov in the 14<sup>th</sup>–15<sup>th</sup> cent. E-mail: avovin@gmail.com

**Вовина (Вовина-Лебедева) Варвара Гелиевна**, доктор исторических наук, ведущий научный сотрудник Санкт-Петербургского Института истории РАН, автор многих работ по русской истории и культуре XVI–XVII в., позднему русскому летописанию, источниковедению и историографии.

Vovina (Vovina-Lebedeva) Varvara Gelievna, PhD (History, Grand Doctor), Leading Researcher of the St. Petersburg Institute of History of the Russian Academy of Sciences, the author of a number of works on Russian history and culture in the 16<sup>th</sup>–17<sup>th</sup> cent., Old Russian Chronicles, source study and historiography. E-mail: varvara\_vovina@mail.ru

**Кириллин Владимир Михайлович**, доктор филологических наук, ведущий научный сотрудник Института мировой литературы РАН, зав. кафедрой филологии, профессор Московской Духовной академии, автор многих работ по текстологии и истории древнерусской литературы.

Kirillin Vladimir Mikhailovich, PhD (Philology, Grand Doctor), Professor and Head of the Department of Language and Literature of the Moscow Theological Academy, Leading Resercher of the Gorky Institute of World Literature of the Russian Academy of Sciences, the author of many works on history and textual criticism of the Old Russian literature. E-mail: kvladimirm@mail.ru

**Лесман Юрий Михайлович** (1954–2013), кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Государственного Эрмитажа, автор многих работ по славянской и древнерусской археологии.

Lesman Yury Mihaylovich, PhD (History), Senior Researcher of the State Hermitage, the author of a number of works on Slavic and Old Russian archeology.

**Митрофанов Виктор Владимирович**, доктор исторических наук, доцент, профессор кафедры «Гуманитарные и естественнонаучные дисциплины» филиала Южно-Уральского государственного университета (НИУ) в г. Нижневартовске; профессор кафедры «Гуманитарные и социально-экономические дисциплины» филиала Омского государственного технического университета в г. Нижневартовске.

Mitrofanov Viktor Vladimirovich, PhD (History, Grand Doctor), Associate Professor, Professor of the Department of Humanities and Science of the Nizhnevartovsk Branch of the South Urals State University (National Research University), professor of the Department of Humanities, Social and Economic Sciences of the Nizhnevartovsk Branch of the Omsk State Technical University. E-mail: viktor-n1962@mail.ru

**Пигин Александр Валерьевич**, доктор филологических наук, профессор кафедры русской литературы и журналистики Петрозаводского государственного университета, автор многих работ по древнерусской литературе, старообрядческой книжности, фольклору.

Pigin Alexander Valeryevich, PhD (Philology, Grand Doctor), Professor of the Department of Russian Literature and Journalism of the Petrozavodsk State University, the author of a number of articles on Old Russian Literature, Old Believer book-learning, folklore. E-mail: av-pigin@yandex.ru

**Полехов Сергей Владимирович**, кандидат исторических наук, научный сотрудник Института российской истории РАН. Сфера научных интересов — история Великого княжества Литовского в XIII–XVI в.

Polekhov Sergey Vladimirovich, PhD (History), Researcher, Institute of Russian History of the Russian Academy of Sciences. Research interests: history of the Grand Duchy of Lithuania in the 13<sup>th</sup>–16<sup>th</sup> cent. E-mail: sergey.polekhov@gmail.com

**Попова Татьяна Георгиевна**, кандидат филологических наук, доцент кафедры филологии Северодвинского филиала Северного (Арктического) федерального университета им. М. В. Ломоносова, автор работ по текстологическому анализу славянской Лествицы и по языку древнейшей славянской рукописи Лествицы.

---

Popova Tatiana Georgievna, PhD (Philology), Associate Professor of the Department of Philology of the Severodvinsk Branch of the Northern (Arctic) Federal University named after M. V. Lomonosov, the author of works on the textological analysis of Slavonic Scala Paradisi and on language of the most ancient Slavonic Manuscript of Scala Paradisi. E-mail: lestvic@mail.ru

**Пуцко Василий Григорьевич**, Заслуженный работник культуры РФ, научный сотрудник Калужского областного художественного музея, автор многих работ по истории византийского, западноевропейского и древнерусского искусства.

Putsko Vasily Grigorevich, Honored Culture Worker of Russian Federation, Researcher of the Kaluga Regional Art Museum, the author of a number of works on the Byzantine, Western European and Old Russian Art History. E-mail: putsko@kaluga.net

**Рахимзянов Булат Раимович**, кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Института истории им. Ш. Марджани Академии наук Республики Татарстан, автор работ по восточной политике Московского государства XV–XVI в. (в том числе монографии).

Rakhimzyanov Bulat Raimovich, PhD (History), Senior Researcher of the Institute of History of the Academy of Science of the Republic of Tatarstan, the author of articles on Muscovite Eastern Policy of the 15<sup>th</sup> through 16<sup>th</sup> century (including the monograph). E-mail: bulatrain@yahoo.com

**Сиротина Ольга Александровна**, заведующая Отделом письменных источников, Государственный исторический музей. Сфера научных интересов: источниковедение конца XIX – начала XX в., архивоведение, история изучения и реставрации памятников древнерусского искусства.

Sirotnina Olga Alexandrovna, head of the Department of Written Sources, the State Historical Museum. Research interests: source studies of the late XIX – early XX centuries, archive science, history of the studying and restoration of Old Russian art memorials. E-mail: osirotnina@rambler.ru

**Старицын Александр Николаевич**, библиограф Института научной информации по общественным наукам РАН, соискатель ИРИ РАН.

Staritsyn Alexander Nikolaevich, Bibliographer of the Institute of Scientific Information for Social Sciences of the Russian Academy of Science, postgraduate in the Institute of Russian History. E-mail: profitens@rambler.ru